

Title (en)

Bracket for mounting a lighting fixture to a wall, and lighting fixture adapted to said bracket

Title (de)

Träger zum Befestigen einer Beleuchtungsvorrichtung an einer Mauer und dazu geeignete Beleuchtungsvorrichtung

Title (fr)

Patère pour la fixation d'un luminaire à un mur, et luminaire propre à être rapporté sur une telle patère

Publication

**EP 0766039 A1 19970402 (FR)**

Application

**EP 96402038 A 19960925**

Priority

FR 9511311 A 19950927

Abstract (en)

The support for fixing a light fitting to a wall comprises two distinct parts (12A,12B). The first of these is a fixing element (12A) intended for attachment to a wall (11), and the second is the support (12B) which fits on to the fixing element and provides the mounting for the light fitting (10). The second part (12B) includes a main frame part (48) by which the fitting is attached to the fixing element. This may be attached in one of two different orientations, such that the light fitting extends parallel to the wall (as shown) with the connecting section (15) being attached to the centre of the main frame part (48), or such that the light fitting extends at right angles to the wall with the connection section being attached to one end of the main frame part (48).

Abstract (fr)

Il s'agit d'une patère formée de deux parties (12A, 12B) distinctes, à savoir, une partie de fixation (12A), par laquelle elle est adaptée à être fixée au mur (11) à équiper, et une partie de support (12B), qui est à rapporter sur la partie de fixation (12A), et qui est apte à recevoir le luminaire (10) à fixer. Suivant l'invention, la partie de support (12B) de la patère (12) comporte une poutre maîtresse (48) par laquelle elle est apte à être rapportée sur sa partie de fixation (12A) suivant l'une ou l'autre de deux orientations différentes, l'une pour laquelle le luminaire (10) s'étend parallèlement au mur (11), comme représenté, l'autre pour laquelle le luminaire (10) s'étend au contraire en drapeau. Application, notamment, aux blocs autonomes d'éclairage de sécurité et/ou aux blocs de signalisation. <IMAGE>

IPC 1-7

**F21V 21/02**

IPC 8 full level

**F21V 21/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**F21S 8/033** (2013.01 - EP); **F21V 21/02** (2013.01 - EP); **G09F 13/0413** (2013.01 - EP US); **G09F 13/0486** (2021.05 - EP);  
**G09F 19/22** (2013.01 - US); **G09F 19/226** (2013.01 - EP US); **F21Y 2103/00** (2013.01 - EP US); **G09F 19/22** (2013.01 - EP);  
**G09F 2007/1856** (2013.01 - EP)

Citation (search report)

- [XD] DE 2413006 A1 19751002 - BOCKEMUEHL JOHANNES FA
- [AD] DE 888231 C 19530831 - HOPPMANN WILHELM
- [AD] US 5249112 A 19930928 - BRAY DOUGLAS R [US]
- [AD] FR 2391573 A1 19781215 - LEGRAND SA [FR]

Cited by

FR2874990A1; FR2783898A1; CN106373484A

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE ES FR IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0766039 A1 19970402; EP 0766039 B1 20020828; AT E223015 T1 20020915; DE 69623215 D1 20021002; DE 69623215 T2 20030102;**  
ES 2179170 T3 20030116; FR 2739171 A1 19970328; FR 2739171 B1 19971205

DOCDB simple family (application)

**EP 96402038 A 19960925; AT 96402038 T 19960925; DE 69623215 T 19960925; ES 96402038 T 19960925; FR 9511311 A 19950927**